
 

Referat: Bestyrelsesmøde Dagtilbud Solstrålen, Hatting 
 
Dato: 25.01.2023 
Tid: 19.00 – 21.00 
 
Tilstede: Louise, Bettina, Lisbeth, Pernille, Casper, Helle, Michelle 

Afbud: Margit 

Referent: Katrine 

Dagsorden: 
1. Siden sidst – opdatering fra huset v. Lisbeth (10) 

Personale-dage: 
- Der skal arbejdes for at en opdateret ”fælles DNA” i huset. Til dette arbejde 

ønskes der to personale-dage i løbet af dette år: 
o 9. juni (bedsteforældredag) – værdier i solstrålen. Det tænkes at det kan 

kombineres med bedsteforældredag, fordi der sidste gang var meget få 
børn tilbage over middag, da de var blevet snuppet med hjem. 

o 18. august: solstrålens personale i forhold til interne rammer og aftaler 
                     Begge dage vil starte fra kl. 12.00, der kan blive brug for forældrehjælp til pas- 
                     ning af de børn, der vil have brug for pasning om eftermiddagen. 

 
Fotografering: 
- Næste gang skal det ske i samarbejde med Inge eller anden fast personale, så der 

er en fast person her i huset, hvis der skal tages kontakt/aftale tidspunkt og 
ramme. Pernille vil prøve at få feedback. 

 
Idé til klimatiltag: 
- Skrald-samling rundt omkring i Hatting – mere info følger. 
- Vi prøver at holde igen med de blå futter. 
- Klude ud af rene, brugte håndklæder 

o Lisbeth vil undersøge, hvor mange der vil skulle bruges i alt, så der er nok 
til når der skal vaskes, skiftes ud osv. 

o Indsamling af håndklæder i hele Hatting by 
o Vi finder en løsning til at få klippet/overlocket stykkerne til klude 
o Katrine skriver sammen med Lisbeth en artikel til Hatting-bladet. 

 
 

2. Budget 2023 
Status på antal børn i huset lige nu: 

 48 vuggestuebørn 

 12 dagplejebørn 

 82 børnehavebørn 



 

 
 
Lisbeth giver en overordnet gennemgang af sidste årets forbrug og det forventede 
for i år. Vikarer er særligt nogle måneder en tung post. Der lægges vægt på, at det i 
øvrigt også koster helt unødigt når man ikke får meldt korrekt ind i Aula ifm. ferie. 
Det er ikke en nyhed, men stadig noget som vil kunne mærkes hvis vi får bedre styr 
på det – både mht personaletimer, men også køkkenet som laver for meget mad. 

 
Seneste eksempler på tilmeldte kontra fremmødte: 

 22/12: 76 / 42 fremmødte 

 23/12: 42 / 16 fremmødte 
 
 
Vi tager status igen efter vinterferien i uge 7, hvor der allerede er meldt til. 
OBS: 

 Man vil nu skulle aktivt TILMELDE sig i Aula, hvis man ønsker pasning i huset – 
måske det kræver lidt mere overvejelse/commitment, og så kan vi måle i de 
kommende ferier om det har en effekt. 

 Vi vil sætte plakater i indgangen med info om, hvad det betyder, når man ikke får 
meldt korrekt ind – ud fra tallene fra uge 7 kan vi se på noget helt konkret. 

 
 

3. Fødselsdagspolitik (30) 
Revision af ”Social fødselsdagspolitik”, herunder har personalet også ønsket en 
drøftelse af afslutning for enkelte børn. Der er en ramme for afsked for de ældste 
børn, der går i førskolegruppe. 
 
Der har været lidt forvirring omkring, hvordan reglerne er for vuggestuebørn. Lige nu 
står der at man ikke ”behøver” have noget med hjemmefra, i teksten – og det lægger 
op til at man gerne må. Men der skal stå at det frabedes – det rettes til i dokumentet. 
 
At tage noget med: 
Når der er nogen der stopper på stuen, fx fordi de skal flytte eller lignende;  
Reglerne er de samme som for fødselsdag; det er stuen som sørger for at fejre/sige 
tak for denne gang. 

 Dette skal der først og fremmest være enighed om blandt personalet, 
så man er enige om det, når fx forældre kommer og spørger. 

 Vi laver noget fysisk materiale til Aula 
 

 
4. Forældremøde 14.06.2023 (15) 



 

Form og indhold fastlægges ved næste møde, men skal indeholde en status fra 
bestyrelsen v./ formanden. Her vil vi nævne emner såsom at melde ind i Aula og 
”fejringspolitik”. 

 
5. Pædagogisk kvarter (15) 

v. Bettina og Margit 
Der arbejdes meget med tryghedsskabelse, legende tilgang til at lære – fx dække 
borde sammen, ”vi lærer sprog”, og genkendelighed. 
De næste tre måneder er der fokus på Science; børnene skal være små mikro-
forskere, og få lov til at være nysgerrige og undersøgende. 

 
 

6. Institutionsforum (10) 
Der er forum 22.03.23 kl. 19.00 – 21.15 – formand og næstformand deltager. 
 

7. Dyreudvalget (10) 
Vi har diskuteret løsningen med den ny nøgleboks, som man selvfølgelig lige skal 
vænne sig til at bruge, men som allerede nu er en hjælp i forhold til at skulle få 
overleveret nøgler af personalet, som det var før. 
 
Forud for forældremødet skal vi finde ud af hvem der vil fortsætte i udvalget – det er 
meget de samme som står for kommunikationen i udvalget alligevel, så måske det 
skal gøres lidt mere tydeligt.  
Desuden nævnes det fra personalet at det ville være rart med en fast kontakt til 
udvalget, når der er nogen der har spørgsmål – det kan diskuteres i udvalget. 

 
8. Punkter til næste gang: 30.03.23 obs mødedato ændret pga forventet høring. 

 Rød trød 

 Møde med skolebestyrelsen? 

 Høring vedr dialogforum 


